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 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutsinstans Socialnämndens arbetsutskott - extra 

Sammanträdesdatum 2019-04-26 

Datum då anslaget sätts upp 2019-04-29 Datum då anslaget tas ned 2019-05-23 

Förvaringsplats för protokollet Kommunledningsförvaltningen, Stadshuset innevarande år, därefter Centralarkivet 
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 Åsa Rosenius  



 

Socialnämndens extra arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

2(9) 
2019-04-26  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Närvarolista 
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Therese Åberg (M) ordförande  
Malin Månsson (S) 
Thomas Svensson (S) 
Nicolas Westrup (SD) 
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Birgitta Ratcovich, förvaltningschef 
Göran Fridh, verksamhetschef 
Åsa Siebert, enhetschef 
Else-Mari Emilsson, enhetschef 
Pernilla Hovbäck, enhetschef 
Åsa Rosenius, nämndsekreterare 
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§ 88   Dnr 2019-000001 

 
Val av justerare/tid för justering 

 

Ledamot Malin Månsson (S) utses att jämte ordförande Therese Åberg (M) 
justera dagens protokoll måndagen den 29 april kl. 16:00. 

__________________ 

Exp. 

Akten  
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§ 89   Dnr 2019-000019 

 

Individärende/sekretess 
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§ 90   Dnr 2019-000094 

 

Placeringskostnader/budget 
 
 

Sammanfattning 
Ordförande Therese Åberg (M) har kallat till extra sammanträde för att  
diskutera och analysera placeringskostnaderna, vilka utgör en stor del av 
socialnämndens utgifter.  
 
Verksamhetschef Göran Fridh inleder med en presentation av antal aktualiseringar,  
antal dygn som socialnämnden har haft barn placerade per år, antal placerade barn 
per år, kostnaden för placeringar i HVB och familjehem per år relaterat till 
socialnämndens budget. 
Verksamhetschefen redovisar också den totala kostnaden för all barnavård uträknad 
per invånare – även jämfört med socioekonomiskt lika kommuner, vilket inte visar 
någon avvikelse för Ronneby kommun. 
Kostnaden per dygn på HVB har inte ökat och inte heller vårdtiden, däremot är det 
fler placerade barn under en kortare tidsperiod. 
 
Enhetscheferna Åsa Siebert och Else-Mari Emilsson redovisar pågående 
placeringar på HVB-hem, familjehem och SIS institutioner ner på individnivå. För 
närvarande är det 6 barn/unga placerade på SIS-institution. Enhetscheferna redogör 
för nuvarande situation och planering framåt. Två av SIS-placeringarna kommer att 
gå vidare till andra typer av placeringar inom kort. 
 
Diskussion förs med enhetschef Pernilla Hovbäck kring öppenvård och 
förebyggande arbete. Enhetschefen beskriver att öppenvårdsinsatser ofta har pågått 
under lång tid innan en placering blir aktuell. Även efter det att ett barn har 
placerats så jobbar socialförvaltningen aktivt med öppenvård gentemot föräldrarna 
för att barnet eventuellt ska kunna flytta hem igen. Enligt lagen är utgångspunkten 
att barnet ska tillbaka till föräldrarna om det är möjligt med hänsyn till barnets 
bästa. Vad gäller öppenvårdsinsatser så är det svårt att förutse om en ökad 
öppenvård skulle ha inverkan på antalet placeringar på sikt. 
 
Ordförande Therese Åberg (M) och ledamot Nicolas Westrup (SD) poängterar 
vikten av att undersöka hur socialförvaltningen kan kostnadseffektivisera 
verksamheten för att få en budget i balans. 
 
Ledamot Malin Månsson (S) poängterar vikten av ett bra samarbete med Region 
Blekinge avseende beroendeenheten, BUP etc. så att ett gemensamt ansvar tas för 
barnen/ungdomarna.  
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Ledamot Thomas Svensson (S) betonar att anledningen till kostnadsskillnader 
avseende HVB-hem och SIS-hem ofta är, att det på de dyrare alternativen, finns en 
större personaltäthet, vaken nattpersonal etc.  
 
Snart öppnar Cura, Villa Mjällby, som är ett förstärkt HVB-hem för ungdomar i 
åldern 13-18 år. Inbjudan till invigningen har mejlats ut till socialnämndens 
ledamöter och ersättare.  
 
Förvaltningschef Birgitta Ratcovich sammanfattar de punkter där 
socialförvaltningen skulle kunna försöka ändra arbetssättet så att verksamheten på 
sikt blir mer kostnadseffektiv: 

 Vid placeringar skulle förvaltningen kunna försöka sträva efter att göra 
placeringarna i konsulentstödda familjehem och vanliga familjehem, vilket 
är ett billigare alternativ än att placera i HVB-hem. Just nu pågår en 
kampanj för att rekrytera fler familjehem, kontaktfamiljer och 
kontaktpersoner.  

 För närvarande undersöks om Cura har möjligheter att tillhandahålla 
jourfamiljehem, vilket skulle kunna vara en kompletterande och 
kostnadseffektiv lösning. Detta kommer att diskuteras vid möte med Cura 
den 17/5. 

 Vad avser utredningsplatser så skulle man kunna tillfråga Cura om de har 
möjlighet att utreda i hemmet. Förvaltningen skulle också kunna undersöka 
om det är möjligt för öppenvården att genomföra utredningsinsatser i 
hemmet om antalet personal ökades. Detta skulle i så fall behöva utredas då 
det skulle krävas personal i hemmet dygnet runt vid sådana insatser.  

 Vid beslut om placeringar, omprövningar etc. så skulle arbetsutskottet 
kunna få en bättre insyn i placeringskostnaderna genom att enhetscheferna 
redovisar kostnaden och motiverar den aktuella placeringen i samband med 
beslutet.  

 Socialnämndens arbetsutskott skulle kunna få tätare uppdateringar kring 
placeringarna genom att enhetschefen lämnar rapport till arbetsutskottet om 
placeringarna även en gång mellan omprövningarna, med ca tre månaders 
mellanrum. Enhetschef Åsa Siebert informerar om att en 
kostnadseffektivisering är att vissa uppföljningar hålls via Skype numera 
och detta skulle kunna göras i större omfattning. Det är också ett sätt som 
gör att man kan följa upp placeringarna oftare.  

 KIBB är en behandlingsmodell, en manualbaserad KBT-behandling för 
familjer där fysisk barnmisshandel förekommit. Frågan skulle kunna ställas 
om man skulle kunna arbeta med detta via Barnahus, men det skulle också 
medföra en kostnad.  

 Vad gäller våld i nära relationer och då placeringar behöver göras en bit 
iväg p g a skyddsbehovet, så är Cura på gång att undersöka möjligheterna 
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med ett utbyte mellan liknande organisationer på andra orter, för att minska 
kostnaderna. 

 
Deltar i debatten 
I debatten deltar ordförande Therese Åberg (M) samt ledamöterna Malin Månsson 
(S), Thomas Svensson (S) och Nicolas Westrup (SD).  
 
Yrkande  
Ordförande Therese Åberg (M) yrkar att socialnämndens arbetsutskott noterar 
informationen om placeringskostnader och eventuella åtgärder för att 
kostnadseffektivisera verksamheten, till protokollet.  
 
Socialförvaltningen får i uppdrag att arbeta vidare med kostnadseffektivisering 
utifrån de diskussioner som har förts under rubriken Sammanfattning. 
 
Propositionsordning  
Ordförande Therese Åberg (M) ställer proposition på framfört yrkande och 
socialnämndens arbetsutskott bifaller detsamma. 
 
Beslut 
Socialnämndens arbetsutskott beslutar: 
 
Informationen om placeringskostnader och eventuella åtgärder för att 
kostnadseffektivisera socialförvaltningens verksamhet, under rubriken 
Sammanfattning, noteras till protokollet.  
 
Socialförvaltningen får i uppdrag att arbeta vidare med kostnadseffektivisering 
utifrån de diskussioner som har förts under rubriken Sammanfattning. 
 
__________________ 
 
Exp. 
 
Akten 
 
Socialnämnden 
 
Kommunstyrelsen (för kännedom) 
 
Revisorerna (för kännedom) 
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§ 91   Dnr 2019-000012 

 

Övriga frågor/ärenden 
 
 

Sammanfattning 
Inga övriga frågor. 
 
 
 


